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Referat 
Bestyrelsesmøde mandag 5. april 2016, kl. 18 

 
 

Til stede: Peter Kallehave, Ina Nielsen, Katrine Eriksen, Jens Pedersen, Anne Mine Møller Petersen og 
Dennis Werenskiold 
Administrationen: Helle Eriksen og Nikolaj Larsen 
 
 
1. Godkendelse af sidste mødereferat 
Sidste referat er fortsat under udarbejdelse. 
 
 
2. E-mail beslutninger til referat 
A – 18. marts 2016 – Bestyrelsen har godkendt, at DFU genopstiller Niels-Christian Levin Hansen 
som menigt medlem til DIF’s bestyrelse. 
 
 
3. Kort information fra administrationen 
A: Sekretariatsleder 
Kontoret har haft en del dialoger omkring DFU/DIF’s arbejdsskadeforsikring. Det drejer sig primært 
om, hvornår instruktører er dækket af forsikringen.  
Katrine skriver om det i nyhedsbrevet, og der sendes også info til klubformændene.  
 
B: Udviklingskonsulent 
Helle gav en kort præsentation af annoncen fra Jyllands Posten samt oplyste, at DFU’s administration 
sætter den samme annonce i Ekstra Bladets tillæg ”Gul & gratis”. Udgiften til annoncen i Ekstra 
Bladet tages fra administrationsbudgettet. 
Helle er i færd med at følge op på flere klubudviklingsforløb, som blev sat i gang i 2015, og Helle 
havde et klubbesøg i FKNF i påsken.  
Der er planlagt klubbesøg i henholdsvis ØFK og HFK d. 20.-21. april, hvor Helle og Nikolaj begge 
deltager. 
DFU samarbejder i øjeblikket med DHPU i forhold til brug af flyvepladser, hvor der er fælles 
udviklingsmuligheder for de to unioner, primært omkring de jyske klubber. 
Helle oplyste videre, at hun deltager ved DIF’s årlige konsulenttræf d. 6.-7. april, der er mere eller 
mindre obligatorisk for de støttede konsulenter. Hun deltager desuden ved generalforsamlingen i 
Friluftsrådet d. 28. april. 
Det blev aftalt på mødet, at Helle fremsender det udspecificerede budget, som administrationen har 
modtaget fra Skyriders, til hele bestyrelsen, inden der tages endelig stilling til Skyriders’ ansøgning 
om støtte fra Lokalunionsfonden. 
 
 
4. Regelmæssig økonomistatus til bestyrelsesmedlemmer og udvalg 
Nikolaj fortalte, at kontoplan er under udarbejdelse, og det forventes, at kontoret modtager 
regnskabstal i starten af april måned. Herefter videresendes tallene til bestyrelsen. 
 
 
5. Konkrete punkter til drøftelse og beslutning 
A: Udvalgsseminar,herunder sammensætning af udvalgene 
Den nye udvalgsstruktur er så småt ved at falde på plads.  
På opfordring fra de andre i bestyrelsen påtog Dennis sig posten som AU-formand 
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Præcision har indstillet Martin Freiberg som bredderepræsentant for præcision og dermed medlem af 
AU. 
Bestyrelsen godkendte indstillingen.  
Der skal findes en ny bredderepræsentant for WS, da Dennis nu er medlem af bestyrelsen og 
formand for AU. 
 
Der var enighed om, at det ganske særligt her i startfasen er meget vigtigt, at så vidt muligt alle 
udvalgsmedlemmer deltager i et udvalgsseminar. 
Bestyrelsen anmodede Helle om at undersøge med udvalgsmedlemmerne, hvornår seminaret kan 
holdes. Det forventes, at udvalgsseminaret afholdes i september. 
Udvalgsformændene bør inden 14 dage tage fat i udvalgsmedlemmerne for at få sat gang i arbejdet.  
Det blev aftalt, at Helle tager kontakt til AU i første omgang.   
 
B: Status på DZDK samt HFK 
Helle har bedt HFK’s bestyrelse om at indsende en samlet medlemsliste, som skal danne baggrund i 
kontingentopkrævningen. 
Peter oplyste, at han har bedt IU’s formand tage kontakt direkte til de instruktører, som man er 
bekendt med, arbejder for DZDK, og understrege DFU’s regler og de mulige konsekvenser af en 
overtrædelse.  
Der var enighed om, at forhandlingerne om en samarbejdsaftale med DZDK skal afsluttes hurtigst 
muligt. Peter ønsker, at der skal arbejdes mod en afklaring senest 1. maj.  
Peter udarbejder et udkast til samarbejdsaftale, som vil blive forelagt for bestyrelsen. Herefter vil 
DFU’s administration få samarbejdsaftalen vurderet af DIF’s jurister, så aftalen ikke strider mod DIF’s  
bestemmelser. 
Peter forklarer i sit indlæg i nyhedsbrevet, hvad der er forskellen på DFU og en kommerciel 
faldskærmsvirksomhed, og hvilke fordele et medlemskab af DFU indebærer.  
 
C: Status på Swoop Challenge 2016 
Peter og Nikolaj har d. 5. april afholdt opstartsmøde med Michael Lassen, Swoop Challenge, i forhold 
til arrangementet i 2016, der afholdes i uge 30.  
I år holdes både kvalifikationsrunder og selve konkurrencen i København. Der bliver ikke derudover 
en stor event som den sidste år i Københavns Havn; men Swoop Challenge ønsker at afholde mindre 
opvisninger på flere steder i København. 
Swoop Challenge er udfordret på økonomien, men har forhåbninger om sponsorstøtte. De har 
imidlertid anmodet DFU om yde underskudsgaranti. 
Der var enighed om, at der ikke kan blive tale om nogen underskudsgaranti fra DFU. DFU bidrager 
som de to forudgående år med organisation og tilladelsen til at afvikle arrangementet. Det skal i den 
sammenhæng understreges over for Swoop Challenge, at der ikke på nogen måde må figurere nogen 
form for PR for DZDK.   
Der var endvidere enighed om, at DFU bør være mere eksponeret end de tidligere år; men at det er 
klubberne, der skal opfordres til at stille op.  
Der vil blive indkaldt til møde, hvor DFU’s opvisningsinstruktør vil blive inddraget. 
 
E: KDA 
Bestyrelsen besluttede ikke at stille med en repræsentant til den workshop om Flyvningens Dag 
2017, som KDA havde inviteret til lørdag den 2. april. Bestyrelsen har tidligere besluttet, at der ikke 
fra DFU’s centralorganisation kan stilles flere ressourcer til rådighed, da det nu må være op til de 
klubber, der har en springplads, hvor der også opererer andre luftsportsgrene, og som er 
interesserede i at medvirke til arrangementet. 
Nikolaj tager kontakt til KDA’s generalsekretær og forklarer bestyrelsens beslutning samt oplyser, 
hvilke klubber der efter DFU’s opfattelse måtte være relevante at kontakte.  
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F: DIF’s årsmøde 
Nikolaj oplyste, hvilke kandidater der stiller op til de forskellige poster.  
Kandidaterne blev drøftet, og der blev truffet foreløbig beslutning om, hvem DFU bør stemme på 
 
G: Bestyrelsesmøde og bestyrelsesseminar 
Bestyrelsen fastlagde bestyrelsesmøder: 
Mandag d. 9. maj (Skype) kl. 19.30 
Tirsdag d. 7. juni kl. 18 i Idrættens Hus  
Tirsdag d. 2. august kl. 18 i Idrættens Hus 
Mandag d. 12. september (Skype) kl. 18 
 
Udvalgsseminar forventes afholdt i september, jf. pkt. 5.A.  
Klubudviklingsseminar afholdes 8.-9. oktober. 
 
H: ProjectPlace 
Starten på ProjektPlace gik lidt skævt på grund af nogle misforståelser omkring licens osv; men 
Nikolaj sørger for, at det nu kommer op at køre.  
 
 
6. Opfølgning på aftalte opgaver 
A: DFU nye hjemmeside 
Helle og Nikolaj forklarede lidt om hjemmesiden, der stadig planlægges sat i drift i maj måned. 
(Helle fremviste en beta-version af hjemmesiden efter den officielle afslutning af bestyrelsesmødet.) 
 
 
7. Informationsdeling fra bestyrelsesmedlemmer 
A: Formand 
Peter har haft en kort dialog med præcisions elite/SU-repræsentant Erik ”Pinky” omkring afholdelsen 
af DM i præcision i Randers.  
Der var enighed om, at en endelig beslutning vedrørende præcisions-DM må træffes meget snart af 
hensyn til CJ, der stør for DM. 
Det blev aftalt, at Peter indkalder Mine og Pinky til et møde om DM i præcision. 
 
B: Næstformand 
Mine fortalte, at elitespringerne i de forskellige discipliner er godt i gang med forberedelserne til 
nationale og internationale konkurrencer senere på året. 
Mine understregede, at hvis bestyrelsens medlemmer hører noget omkring manglende kommunikation 
eller lignende i forhold til SU, er anbefalingen, at der bør henvises til den respektive eliterepræsentant, 
der er medlem af udvalget, eller til hende.  
 
C: Teknisk sekretær 
Katrine har som aftalt sendt en mail til det svenske og det norske faldskærmsforbund med 
information om, at der endnu ikke foreligger nogen samarbejdsaftale mellem DFU og DZDK. Hun har 
ikke fået nogen reaktion. 
Katrine oplyste, at årets FB-revision i starten af næste uge indsendes til DFU’s administration, som 
herefter vil publicere på DFU’s hjemmeside. I det omfang, revisionen berører de dele af FB’eren, der 
er driftshåndbog, jf. BL 9-1, skal ændringerne formelt godkendes af Trafik- og Byggestyrelsen.  
Trafik – og Byggestyrelsen skal også have årsstatistik.  
Nikolaj oplyste, at der mangler statistikindberetning fra nogle klubber. Det blev aftalt, at Nikolaj 
sender Katrine de statistikindberetninger, der er modtaget.   
Katrine oplyste videre, at det halvårlige såkaldte unionsmøde i Trafik- og Byggestyrelsen er den 31. 
maj, hvor hun regner med som sædvanlig at deltage.  
Helle anmodede om, at Katrine i den forbindelse prøver at afklare, om der er nogen ændringer med 
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hensyn til kontaktperson omkring brug af udenlandske fly, og bemærkede, at der måske også skal 
kigges på den formular, vi har liggende. 
 
D: Økonomisk ansvarlig 
Ina deltog på generalforsamlingen i KUF d. 31. marts 2016, hvor også der blev afholdt valgmøde i 
forhold til det kommende årsmøde i DIF. KUF’s bestyrelsesformand Ejnar Mikkelsen blev genvalgt, og 
Thomas Bengtsen fra Dansk Judo og Ju-Jitsu Union blev valgt som menigt medlem. til bestyrelsen. 
Ina fortalte, at der var enighed om, at huslejepriserne fastholdes. 
 
E: Bestyrelsesmedlem - Jens 
Jens har kontaktet flere af de jyske klubber, hvor han har præsenteret ideerne omkring 
fællesstævner med deltagelse af en instruktørgruppe sammensat og stillet til rådighed fra DFU. 
Umiddelbart mener han, at der er flere klubber spredt rundt om i Danmark, som har kapacitet og 
mulighed for at teste idéen, og der er flere klubber, som har ytret ønske om at være med. 
Peter oplyste, at han har talt med IU’s formand om at finde instruktører.  
 
Det blev præciseret, at DFU’s udgift vil være transport og diæter til instruktørerne og 
underskudsgaranti for flyudgift. 
 
Jens udvælger og tager kontakt til en klub, som kan agere ”test-klub”. Der arbejdes fortsat hen mod 
at gennemføre det første stævne allerede i maj.  
 
F: Bestyrelsesmedlem - Dennis 
Intet nyt 
 
 
8. Eventuelt 
Der var ros fra de andre i bestyrelsen til formanden i anledning af de lykønskningsmails, han havde 
sendt til springere, der har opnået fine konkurrenceresultater. 
 
Der var enighed om, at der ved konkurrencer, både nationalt og internationalt, bør opstilles et 
ordentligt medieberedskab.  
 
 
 
 
__________________  ___________________  _________________ 
Peter Kallehave   Anne Mine Møller Petersen Katrine Eriksen 
 
 
 
__________________  ___________________  _________________ 
Ina Nielsen   Jens Pedersen   Dennis Werenskiold 
 


